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jemljiva zahteva Igorja Prodnika, naj mu
predstavljam vse projekte, ki jih je izbrala
programska komisija: Igor Prodnik je
nekatere izmed teh projektov zavrnil, češ
da imajo elemente pornografije.«
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»Slovenski film tone v mrak,« je v in-
tervjuju za Dnevnik povedal režiser
Damjan Kozole.
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»Filmski sklad je letos sprejel institut per-
manentnega razpisa za filmske projekte
in do zdaj objavil tri javne pozive. Pri
prvem pozivu so strokovne komisije
sklada z zadostnim številom točk ocenile
tri projekte, toda nadzorni svet jim ni dal
soglasja, zato noben od teh projektov ni
začel s pripravami na realizacijo, ki naj bi
stekla leta 2007. Nenavadno pri tem je, da
je projekte ustavil nadzorni svet, ki po
statutu nima programskih pristojnosti.«
(Iz članka Aleša Čara in Zdenka Vrdlovca
v Dnevniku.)
		�����������	�

Javni natečaj za direktorja Filmskega
sklada Republike Slovenije je bil zaklju-
čen 15. decembra, vendar so iz sklada
sporočili, »da trenutno ni zainteresirane
osebe, ki bi se želela zavihteti na direk-
torsko mesto FS« in da bo »razpis v za-
konskem roku ponovljen«.
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»Letošnji filmski program, kot ga v me-
dijih predstavlja v.d. direktorja Filmskega
sklada Republike Slovenije Stane Malčič,
je naravnost osupljiv, če ne že kar fan-
tastičen: letos pač ne bo mogoče rea-
lizirati vseh deset celovečernih filmov. In
glede na to, da filmski program velja šele
od trenutka, ko so s producenti sklenjene
pogodbe, je takšen program tudi nevelja-
ven.« (Zdenko Vrdlovec v komentarju v
Dnevniku)
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»V podjetju Pro plus so pred dnevi vložili
dve kazenski ovadbi proti generalnemu

direktorju RTV Slovenija Antonu Guzeju.
Sumijo ga, da naj bi z vršilcem dolžnosti
direktorja filmskega sklada Stanetom
Malčičem (ovadili so tudi njega) pona-
redil datum na pogodbi o pravicah do
predvajanja vrste slovenskih filmov,
hkrati naj bi za te pravice ponudil ne-
kajkrat previsoko vsoto.« (Sebastijan Ko-
pušar, »Pro plus kazensko ovadil prvega
moža RTV«)
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Podpredsednica nadzornega sveta Fil-
mskega sklada Marjetica Mahne je jav-
nost obvestila o ravnanju v.d. direktorja
sklada Staneta Malčiča. Po njenih be-
sedah vse od prevzema funkcije v.d. di-
rektorja Filmskega sklada ovira in blokira
delo ter v nasprotju z zakonom in logiko
delitve oblasti trdi, da je še vedno tudi
predsednik nadzornega sveta Filmskega
sklada. »Uprava sklada že sedem me-
secev preprečuje objavo javnih natečajev
za sofinanciranje projektov, zato je pri-
javljanje filmov in drugih projektov po-
polnoma blokirano.«
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Minister za kulturo dr. Vasko Simoniti je
na tiskovni konferenci zavrnil vse očitke
Marjetice Mahne na račun Filmskega
sklada in dal vso podporo v. d. direktorja
sklada Stanetu Malčiču.
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Na seji nadzornega sveta Filmskega skla-
da je Stane Malčič odstopil s funkcije v. d.
direktorja sklada, ker svet ni sprejel nje-
govega predloga filmskega programa.
�
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Nadzorni svet Filmskega sklada Repu-
blike Slovenije je za novega predsednika
sveta, ki je s tem prevzel tudi funkcijo v. d.
direktorja sklada, izvolili Denisa Miklav-
čiča. Nadzorni svet je pogojno sprejel
tudi program za leto 2007.
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Slovenska vlada je sprejela sklep o ra-
zrešitvi Marjetice Mahne, uslužbenke
ministrstva za finance, s funkcije pod-
predsednice nadzornega sveta Filmske-
ga sklada; njeno razrešitev je predlagal
direktor direktorata za medije na minis-
trstvu za kulturo Igor Prodnik.
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Podpredsednica nadzornega sveta Fil-
mskega sklada Marjetica Mahne, ki še ni
prejela vladne odločbe o razrešitvi s te
funkcije, je sklicala redno sejo nadzor-
nega sveta, da bi rešila situacijo v zvezi z
letošnjim filmskim programom; zaradi
obstrukcije treh članov nadzornega sveta
(Igorja Prodnika, Staneta Malčiča in Jo -
žeta Pogačnika) je bila seja nesklepčna.
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Slovenski Filmski sklad se že osem
mesecev ukvarja samo še sam s
sabo in s svojimi organi (kot je
nadzorni svet), ta njegova involucija
(v biologiji to pomeni pešanje ali
propadanje organizma) pa je
posledica tega, da ne počne tega,
čemur je namenjen, namreč
zagotavljanju kontinuirane filmske
produkcije. Filmski sklad doslej še
ni sklenil nobene pogodbe s
producenti o realizaciji kakšnega
filmskega projekta, tega pa tudi ni
mogel, ker doslej še ni sestavil niti
letošnjega programa sofinanciranja
celovečernih in drugih filmov. Na
eni zadnjih sej nadzornega sveta
pred desetimi dnevi so uspeli
oblikovati »pogojni« program, a še
ta bi izzval najmanj pet pritožb
producentov, kar bi povzročilo
njegovo blokado (kot je zaradi
pritožbe lani razrešene direktorice
sklada Irene Ostrouške blokiran
razpis za novega direktorja).

Skladova involucija (čeprav bi si
neizvajanje zakonsko določene
funkcije lahko zaslužilo tudi kakšno
drugo oznako) se je začela, ko je v.
d. direktorja postal Stane Malčič, ki
je bil pred tem predsednik
nadzornega sveta in si v tej funkciji
močno prizadeval za odstavitev
direktorice sklada. Ko pa je sam
zasedel njeno mesto, si je – č e p ra v
le kot v. d. direktorja – očitno
prizadeval za blokado nacionalnega
filmskega programa. Takšen je pač
vidni učinek njegovega vodenja
skladove uprave, medtem ko so
motivi ali razlogi za takšno
ravnanje neznani (Stane Malčič jih
ni nikoli javno formuliral). Samo
domnevamo lahko, da ima takšno
vodenje uprave kakšno racionalno
ali interesno »ozadje«, ni pa le
domneva ali stvar besedne igre, če
Staneta Malčiča opišemo kot »moža
iz ozadja«. Iz ozadja potopa
nekdanje Vibe, ko je bila še
produkcijsko podjetje, njen potop
pa je bil zlasti posledica
koprodukcijskega sodelovanja pri
filmu Rajka Grlića Čar uga ( St a n e
Malčič je kljub temu ostal ljubitelj
jugo-koprodukcij, saj naj bi bile v
letošnjem »pogojnem« programu kar
tri, medtem ko je ena, že
realizirana, iz Vibinega tonskega
studia letos spodrinila slovenski
film). Pa tudi iz ozadja nekaterih
zavoženih domačih produkcij, kot
sta Fe l i k s in Mo k u š . In ne nazadnje
iz »ozadja« upokojenskega stanu, iz
katerega je nenadoma vzniknil kot
eden vodilnih televizijsko-filmskih
funkcionarjev. Morda ima tudi ta
Malčičev prehod iz ozadja v
ospredje kakšno »ozadje«, vsekakor
pa se ujema s časom, ko je Igor
Prodnik postal direktor direktorata
za medije na ministrstvu za
kulturo. In v tej funkciji postal tudi
član nadzornega sveta Filmskega
sklada in predsednik nadzornega
sveta Vibe filma, a je po številu
funkcij vseeno zaostajal za
Malčičem, ki mu je z nedavnim
odstopom s funkcije v. d. direktorja
Filmskega sklada ugasnila le ena od
mnogih. Takšno pluri-
funkcionarstvo samo dveh ljudi
lahko govori pač samo o tem, da sta
Stane Malčič in Igor Prodnik
postala središče odločanja ali
odločilna faktorja na slovenski
»filmski sceni«, skoraj tako
mogočna, kot so bili nekdanji šefi
studiev v hollywoodski klasiki. Pri
čemer ni toliko komična ta
primerjava kot pa to, da jima tega
verjetno nihče niti ne bi zameril, če
bi res poskrbela za filmsko
p ro d u k c i j o.

#������$����%

Vlada Republike Slovenije ni
reagirala, ko so lani njej lojalni fantje
brez obrazložitve odstavili prejšnjo
direktorico Filmskega sklada (FS)
Ireno Ostrouško. Vlada ni reagirala,
ko so mediji razkrili že prav
pravljično dejstvo, da FS od takrat
dalje nesebično vodi Stane Malčič,
pravzaprav invalidski upokojenec.
Vlada ni reagirala, ko so mediji
razkrili, da Stane Malčič opravlja
funkcijo v.d. direktorja in hkrati tudi
funkcijo predsednika nadzornega
sveta FS, torej tako rekoč svojega
nadzornika. Vlada ni reagirala, ko so
njeni ultranesposobni fantje povsem
paralizirali nacionalno
kinematografijo in s tem naredili
državi nepopravljivo škodo.
No, zdaj je vlada končno reagirala.
Nemudoma je odstavila Marjetico
Mahne, ki je kot edina uradna oseba
javno opozorila na vse zgoraj naštete
nepravilnosti in nezakonitosti po
jesenskem »puču« na FS. Predstavnico
vlade same torej, ki pa svoje osebne in
profesionalne morale ni hotela
podrediti nekemu primitivnemu
podmiznemu spletkarjenju. Vlada jo
je zato grobo kaznovala.
Vprašaj, vprašaj in še en vprašaj! In
na koncu en sam odgovor: Tudi
uradno smo postali zdraharska,
prepirljiva in revanšistična banana
republika, kjer lahko izgubiš delo
takoj, ko odpreš usta in opozoriš na
nezakonita sranja, ki se zdaj res
dogajajo že vsevprek.
MM, javno vam izražam svoj rešpekt.
Pokazali ste več pokončnosti in
osebne integritete kot JJ in njegovi
butlerji v svojem celotnem mandatu.
Pokazali ste drhali, ki vas je linčala,
kaj je to trdna hrbtenica. Prepričan
sem, da jih je globoko v sebi sram. Ali
pa tudi ne, kar pa je itak še slabše…
Še bolj zanimivo pa bo izvedeti, kaj je
pravi razlog, da je Prodnik urgentno
zahteval od vlade, da odstavi
Mahnetovo. Mahnetova je
napovedala, da se imata Malčič in
Prodnik česa bati, če pride njuno
početje na dan. Česa se Prodnik tako
panično boji? In kako to, da je vlada
reagirala tako na vrat na nos, da si še
kredibilnega razloga za razrešitev
Mahnetove ni utegnila izmisliti? In
kdo je pravzaprav vlada? Je to
minister Simoniti? So to vsi ministri?
Je to Janez Janša?
V poslovanju FS v zadnjih mesecih
nekaj strašno smrdi. Tako zelo, da to
poskuša prikriti celo vlada!? In to na
tako zelo amaterski način? Očitno sta
ga Malčič in Prodnik res hudo
zasrala. Še bolj hudo, kot si mislimo.
In z njima tudi minister Simoniti, ki
ju je ves čas ščitil in javno zagovarjal.
Kaj je pravzaprav na vsem skupaj, se
bo kmalu razkrilo…
Da se razumemo – prejšnje vlade
glede filma niso bile bistveno boljše.
Spomnim se, kako nas je filmarje
bivši premier nazadnje le poklical na
»kreativen pogovor« – pet dni pred
volitvami. Na njem je bilo seveda
obljubljeno vse. No, takratna koalicija
je volitve izgubila in tako jim vseh
teh strašnih obljub na srečo ni bilo
treba izpolniti.
Vendar gre tu za eno bistveno razliko
– prejšnja vlada ni za film naredila
praktično nič, ampak se vsaj ni
vmešavala v avtorsko delo in
kinematografije ni poskušala
razfukati za vsako ceno. Kar za
kavboje, ki so se v sedlo zavihteli za
njimi, ne velja več. Ti novi fantje so v
resnici šli korak predaleč. S svojo
ceneno prazgodovinsko politiko so
vdrli v umetnost. Na precej mafijaški
način, če vprašate mene. In to jih bo
veliko stalo. Pozabili so namreč, da
pravim Sopranovim ne segajo niti do
kolen.
Komu pravzaprav koristi to
zdraharstvo? Komu koristi
sistematično rušenje slovenskega
filma? Komu koristijo prekonočne
razrešitve in prekodnevne nastavitve?
Komu koristijo prepiri? Komu koristi
iracionalni revanšizem?
Tega najbrž niti sam naš »fake«
Soprano ne ve več. Nekje vmes je,
tako je videti, že pozabil.
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Ministrstvo za kulturo in Filmski sklad sta
na tiskovni konferenci predstavila razvoj
programske in poslovne politike FS. Mi-
nister Vasko Simoniti je poudaril, da so
filmu namenili več denarja (851 mili-
jonov tolarjev), javni natečaji za filmske
projekte pa so po novem odprti vse leto.
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Jelka Stergel, predsednica nadzornega
sveta Filmskega sklada, je imenovana za
pomočnico direktorice Filmskega skla-
da; mesto predsednika nadzornega sveta
je zasedel Stane Malčič.
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Na ministrstvu za kulturo so predstavili
predlog zakona o Inštitutu za avdiovi-
zualne vsebine Republike Slovenije.
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Javna razprava o predlogu zakona o In-
štitutu za avdiovizualne vsebine. Glavna
ugotovitev: predlog tega zakona mladim
institucijam na področju filma odvzema
dosedanjo avtonomijo in uvaja centra-
lizacijo odločanja.
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Filmski sklad je objavil javni razpis za
sofinanciranje celovečernih, srednje- in
kratkometražnih igranih, animiranih in
dokumentarnih filmov za leto 2007. Ok-
virna vrednost razpisanih finančnih
sredstev je 700 milijonov tolarjev.
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Direktorica Filmskega sklada R Slovenije
Irena Ostrouška je prejela izvleček skle-
pa 18. redne seje nadzornega sveta Fil-
mskega sklada, ki jo razrešuje kot di-
rektorico; ta sklep ni imel nobene ute-
meljitve. »Prvi nesporazumi med mano
in nadzornim svetom so se pojavili, ko se
s Stanetom Malčičem, takrat še names-
tnikom predsednice nadzornega sveta
Filmskega sklada, nisem mogla strinjati
glede sanacije filma Mokuš. Potem se je
začelo zapletati tudi Jelke Stergel. Prav
tako se mi je zdelo načelno težko spre-
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Odločitev, da vlada z mesta podpred-
sednice nadzornega sveta Filmskega
sklada RS razreši mag. Marjetico Mah-
ne, terja od vseh, ki delujemo v slo-
venski kinematografiji, jasno opre-
delitev. Z molkom namreč ustvarjamo
vtis, da se z odločitvijo strinjamo in
sprejemamo argumente, s katerimi je
vlada razrešitev utemeljila.

Ne gre mi za medijsko razpihovanje
strasti, niti za udejanjanje političnih
motivov, pač pa za priznanje očitnega
dejstva, da je nacionalna ustanova, ki
naj bi podpirala filmsko ustvarjanje,
onesposobljena za izvajanje svojih z
zakonom določenih nalog. Trajna kri-
za na Filmskem skladu, ki je posledica
sistemskih protislovij in parcialnih in-
teresov, ki obvladujejo našo kinema-
tografijo, ter nenehnih političnih in-
tervencij v skladu, ki naj bi deloval
strokovno in neodvisno, se je v le-
tošnjem letu vseskozi poglabljala. Vr-
šilec dolžnosti direktorja in predse-

dnik nadzornega sveta Stane Malčič
vse do svojega odstopa ni uspel za-
gotoviti izvedbe ključnih nalog, ki jih
zakon nalaga skladu, to pa so ob-
veznosti, da »zagotavlja kontinuirano
programiranje filmske proizvodnje«
ter »načrtuje in omogoča proizvodnjo,
ki se sofinancira iz državnega pro-
ra č u n a « .

Javni pozivi in javni razpisi, ki so
temelj transparentnega programira-
nja in sofinanciranja nacionalnega
filmskega programa, niso dali rezul-
tatov ali pa sploh niso bili izvedeni. To
je pri ustvarjalcih povzročalo nara-
ščajoče vznemirjenje, saj je bilo vse
bolj gotovo, da programa – tudi če bo
po samovoljnih postopkih in kriterijih
vseeno sprejet – letos ne bo mogoče
i z ve s t i .

Po tistem, ko je začela na problem
opozarjati tudi Mahnetova, se je me-
dijska pozornost za filmsko proble-
matiko povečala in zdelo se je, da se
bo končno zganila tudi politika in v
skrbi za javni interes in javni denar

naredila konec kaotičnemu stanju na
skladu. Intervencija politike se je za-
res zgodila, vendar takšna, da žali
razum in srce vsakega ustvarjalca, in
bi morala resno skrbeti tudi vsakega
državljana.

Z razrešitvijo osebe, ki se je bila
pripravljena javno izpostaviti ne le za
zaščito slovenskega filma, ampak tudi
temeljnih moralnih standardov, je vla-
da prikrila resnične vzroke krize ter
zaščitila tiste, ki jo generirajo. S tem
krize ni odpravila, pač pa svojim va-
rovancem dala mandat, da nadalju-
jejo z razdiranjem javne kulturne in-
frastrukture. Tako zdaj vlada pod vi-
dezom skrbi za javni interes sama
prispeva ne le k razgradnji sloven-
skega filma, ampak tudi k razgradnji
moralnih vrednot, ki so vezivo vsake
skupnosti.

Spoštovani gospod predsednik vla-
de! Brez teme in svetlobe ni kina.
Temo imamo, svetloba ugaša.
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